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PROTOKÓŁ 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Wasilkowie: 

5. Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej 

4. Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, 

które odbyło się w dniu 24 września 2024 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Wasilkowie 

 

Czas trwania posiedzenia: 11.03 – 12.29 

 

Posiedzeniu przewodniczyli: 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Wasilkowie 

Ewa Wysocka, 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej Rady Miejskiej w 

Wasilkowie Marek Ignatowski. 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 9 Radnych Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury 

Technicznej (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) oraz 8 Radnych Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

Sekretarz Gminy Marcin Siedlecki, 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska, 

Kierownik Referatu Edukacji Joanna Owsieniuk-Rafało, 

Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Iwona Mocniak, 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Trochim-Sidorkiewicz. 

 

Przewodniczący powitali obecnych i otworzyli posiedzenie. Sprawdzili kworum na podstawie 

list obecności – obrady są prawomocne. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Propozycje inwestycyjne do projektu budżetu gminy na 2025 r. 

3. Opiniowanie projektów uchwał przedłożonych na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy różne. 

5. Informacja o wynikach naboru do szkół prowadzonych przez gminę i 

przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 

6. Informacja o organizacji dożywiania uczniów wymagających wsparcia. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 2 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przeszła do punktu 2 

porządku obrad – Propozycje inwestycyjne do projektu budżetu gminy na 2025 r. 
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Przewodnicząca Komisji odczytała propozycje. Wykaz propozycji do projektu budżetu na 

2025 r. zgłoszonych przez radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Radny Tomasz Jacek Halicki dodał propozycję inwestycyjną: Budowa ciągu pieszo-

rowerowego od ul. Grodzieńskiej do przychodni. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej przeszedł do 

punktu 3 porządku obrad – Opiniowanie uchwał na najbliższą sesję Rady Miejskiej w 

Wasilkowie. 

 

a) Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekt uchwały. 

Przedkładany projekt uchwały zakłada wzrost stawek podatkowych uchwalanych na 2025 rok 

z uwzględnieniem wysokości stawek maksymalnych ogłoszonych przez Ministra Finansów 

w obwieszczeniu z dnia 25 lipca 2024 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na rok 2025.  

Biorąc pod uwagę stały wzrost kosztów utrzymania jednostek i mienia gminy, czego skutkiem 

jest deficyt operacyjny w roku 2023 i 2024, Gmina nie może sobie pozwolić na utrzymanie 

stawek podatkowych na aktualnym poziomie. Gmina musi zachować, zarówno na etapie 

planowania, jak i realizacji budżetu odpowiednie relacje między dochodami i wydatkami 

bieżącymi, tak by możliwe było wygospodarowanie nadwyżki operacyjnej rozumianej jako 

dodatnia różnica między tymi kategoriami. Zachowanie równowagi budżetowej w zakresie 

działalności operacyjnej jest, zgodnie z ustawą o finansach publicznych, warunkiem 

koniecznym do uchwalenia budżetu jednostki samorządu terytorialnego. Zdolność do 

uzyskiwania dodatnich wyników operacyjnych jest również ważna z punktu widzenia 

utrzymania wysokiego potencjału w zakresie absorpcji środków z UE. Ponadto należy dążyć 

do utrzymania na dodatnim poziomie wyniku operacyjnego w horyzoncie kilkuletnim, który 

kształtuje w istotny sposób poziom wiarygodności kredytowej gminy oraz wyznacza 

maksymalny poziom spłat jej zadłużenia.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Wiceprzewodnicząca Monika Targońska-Dakowicz – gdyby rada w poprzedniej kadencji co 

roku podnosiła stawki podatku o stopień inflacji, to zostałby osiągnięty ten sam poziom, który 

obecnie jest proponowany. 

 

Skarbnik Joanna Kunikowska – potwierdziła, że nie są to podwyżki większe, niż wynika to z 

inflacji. W sąsiednich gminach stawki były podnoszone stopniowo, co było nieodczuwalne dla 

mieszkańców. 

 

Radny Tomasz Jacek Halicki zapytał czy podwyżek podatków nie można byłoby rozłożyć w 

latach. 
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Skarbnik Joanna Kunikowska – podwyżek nie było od 2017 r. i są one konieczne. 

Zaproponowane stawki są na poziomie stawek obowiązujących w gminach sąsiednich. 

 

Przewodniczący Janusz Kozłowski – na początku posiedzenia radni przedstawili swoje 

propozycje inwestycyjne do budżetu. Potrzeb jest dużo, a sytuacja finansowa gminy jest trudna. 

Dlatego nie ma wyjścia – stawki trzeba podnieść. 

 

Radny Michał Puchlik zapytał czy w przyszłych latach stawki będą podnoszone o wskaźnik 

inflacji. 

 

Burmistrz Adrian Łuckiewicz – niewykluczone, że tak będzie, jednak nie będą to już tak duże 

podwyżki. 

 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej poddał pod 

głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

b) Uchwała w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekt uchwały. 

Proponowane w projekcie uchwały stawki podatku od środków transportowych zakładają 

przyjęcie odmiennej niż dotychczas polityki podatkowej, która pozwoli skuteczniej 

odpowiadać na bieżące potrzeby dochodowe budżetu gminy wynikające z rosnących potrzeb 

związanych z realizacją nałożonych na samorząd zadań własnych oraz sukcesywnym 

powiększaniem się liczby mieszkańców. Waloryzacja stawek podatku od środków 

transportowych o 60% względem stawek obecnie obowiązujących pozwoli na zwiększenie 

wpływów z tytułu tego podatku o około 270 tys. zł, mimo że nowym stawkom nadal daleko 

będzie do poziomu stawek maksymalnych, a wzrost ten pozwoli na realną poprawę sytuacji 

finansowej w budżecie gminy. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej poddał pod 

głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

c) Uchwała w sprawie zmian do budżetu gminy na 2024 r. 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska przedstawiła projekt uchwały. 

I. DOCHODY - plan dochodów zwiększa się o  29 708 zł z tytułu: 

- ponadplanowych dochodów w oświacie - 13 470 zł, 

- promocji województwa - 8 000 zł,  

- odszkodowania za uszkodzone słupy - 8 238 zł. 

II. WYDATKI - plan wydatków zwiększa się o 29 708 zł z tytułu: 

- naprawy słupów oświetleniowych - 8 238 zł, 

- wydatków na promocję - 8 000 zł,  

-wykonania klimatyzacji w 2 pomieszczeniach Szkoły Podstawowej przy ul. Polnej - 12 700 

zł, 

- wydatków bieżących oświaty - 770 zł. 

W ramach rozdz. 90095 przenosi się środki w kwocie 14 282 zł z wydatków bieżących na 

inwestycję pn. „Nowy gaj”-plaża u zbiegu ul. Dwornej i Kryńskiej- rewitalizacja nadrzecznego 

Gaj-u . 

W ramach f. sołeckiego Studzianki II z rozdz. 70095par. 4300 przesunięto 4 000 zł  oraz z 

rozdz. 60016 par. 4300- 3000 zł przesuwa się do rozdz. 70095 par.4210- 7000 zł.  

W ramach f. sołeckiego Rybniki przesuwa się z rozdz. 70095 par. 4210 - 8 000 zł i par. 4300 

- 2000 zł do rozdz. 60016 par.4270 - 10 000 zł. 

W ramach f. sołeckiego Sochoń przesuwa się 9 500 zł z wydatków bieżących w rozdz. 60016 

oraz 2 500 zł z rozdz. 92195 par. 4300 na inwestycję pn. Dokumentacja ul. Porzeczkowej w 

Sochoniach- PFU - 12 000 zł. 

W ramach usług wykonywanych przez ZGK przesuwa się 100 000 zł z utrzymania zieleni 

na OSP - 40 000 zł, utrzymanie świetlic - 40 000 zł, utrzymanie obiektów sportowych - 20 000 

zł. 

W wolnych środkach kwotę 2 285 899 zł stanowią środki RFRD, które wpłynęły w 2023 r., 

a zostaną wydane w 2024 r.: Przebudowa ul. Łąkowej w Studziankach – 691 830 zł, Budowa 

ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku Osowicze- Białystok – 1 555 138 zł, Budowa ul. Dolnej 

w Wasilkowie – 38 931 zł oraz 421 zł - pozostałe do zwrotu środki programu Asystent rodziny. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej poddał pod 

głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych poddała pod głosowanie 

jawne projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

d) Uchwała zmieniająca uchwałę Nr V/38/24 Rady Miejskiej W Wasilkowie z dnia 27 

sierpnia 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen taryfowych 

dostarczonej wody na terenie Gminy Wasilków oraz udzielenia dotacji 

podmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wasilkowie. 

 

Kierownik Iwona Mocniak przedstawiła projekt uchwały. 

Z treści uchwały oraz  uzasadnienia do niej wynika, że udzielana jest dotacja przedmiotowa dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wasilkowie. W tytule uchwały wystąpił błąd pisarski. 

Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej cena za 

dostarczoną wodę jest to wielkość wyrażona w jednostkach pieniężnych, którą odbiorca usług 

jest obowiązany zapłacić przedsiębiorstwu wodociągowo-kanalizacyjnemu za 1 m 3 

dostarczonej wody; do ceny dolicza się podatek od towarów i usług w wysokości określonej 

odrębnymi przepisami. W taryfie dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę wysokość cen i stawek 

opłat abonamentowych  wyrażone są w kwocie netto.  W związku z powyższym  ww. uchwale 

wysokość dopłaty w kwocie 2,96 zł do 1 m3wody jest kwotą netto. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej poddał pod 

głosowanie jawne projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/38/24 Rady Miejskiej W 

Wasilkowie z dnia 27 sierpnia 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen taryfowych 

dostarczonej wody na terenie Gminy Wasilków oraz udzielenia dotacji podmiotowej dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Wasilkowie. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

e) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XII/115/19 Rady Miejskiej w Wasilkowie 

z dnia 22 sierpnia 2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli w szkołach prowadzonych przez Gminę Wasilków. 

 

Sekretarz Marcin Siedlecki przedstawił projekt uchwały. 

Projekt uchwały powstał z uwagi na potrzebę doprecyzowania szczegółowych warunków 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia dla nauczycieli za godziny ponadwymiarowe i doraźne 
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zastępstwa. W odniesieniu do obowiązującego trybu i kryteriów przyznawania nagród Burmistrza 

proponuje się w ww. projekcie zmiany w zakresie przedziału wysokości nagrody jednostkowej 

wyróżniającym się nauczycielom. Z uwagi na ograniczone środki na wypłatę ww. nagród poprzez 

zwiększenie ich rozpiętości kwotowej powstanie możliwość przyznania większej liczby nagród 

nauczycielom i pełniejsze wydatkowanie środków. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych poddała pod głosowanie 

jawne projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/115/19 Rady Miejskiej w Wasilkowie 

z dnia 22 sierpnia 2019 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Wasilków. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

f) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/371/18 Rady Miejskiej w Wasilkowie 

z dnia 22 lutego 2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w 

prowadzonych przez Gminę Wasilków przedszkolu, innych formach wychowania 

przedszkolnego i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

 

Kierownik Referatu Joanna Owsieniuk-Rafało przedstawiła projekt uchwały. 

W Gminie Wasilków stawka 1,00 zł za godzinę obowiązuje od 2013 r. i od tego momentu nigdy 

nie uległa zmianie. Wprowadzając waloryzację maksymalnej stawki opłaty do poziomu 1,44 zł 

oraz posiłkując się danymi w liczbie godzin płatnych za okres maja 2024 r. w Przedszkolu 

„Słoneczne” w Wasilkowie można wnioskować, że zmiana opłaty z 1,00 zł na 1,44 zł spowoduje 

wzrost dochodów budżetu Gminy Wasilków w 2024 r. o około 95 000,00 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych poddała pod głosowanie 

jawne projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/371/18 Rady Miejskiej w Wasilkowie 

z dnia 22 lutego 2018 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez Gminę Wasilków przedszkolu, 

innych formach wychowania przedszkolnego i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

g) Uchwała w sprawie statutów sołectw Nowodworce I, Nowodworce II, Nowodworce 

III. 

 

Sekretarz Marcin Siedlecki przedstawił projekt uchwały. 

Przyjęcie statutów jest konsekwencją uchwały w sprawie podziału sołectwa. Treść statutów nowo 

powstałych sołectw podlegała konsultacji z mieszkańcami. Uregulowania przyjęte w statutach są 

tożsame z uregulowaniami obowiązującymi w pozostałych jednostkach pomocniczych w gminie. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych poddała pod głosowanie 

jawne projekt uchwały w sprawie statutów sołectw Nowodworce I, Nowodworce II, Nowodworce 

III. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Infrastruktury Technicznej przeszedł do 

punktu 4 porządku obrad – Sprawy różne. 

 

Radny Tadeusz Suchocki powiedział, że mieszkańcy sygnalizowali problem z poruszaniem się 

po ul. Kościelnej ze względu na parkujące tam samochody. Zaproponował wprowadzenie zakazu 

parkowania w dni parzyste i nieparzyste. 

 

Radny Michał Puchlik zapytał czy mieszkańcy mogą we własnym zakresie postawić ławkę przy 

przystanku w Nowodworcach. 

 

Sekretarz Marcin Siedlecki – tak, jeżeli nie będzie zagrażało to bezpieczeństwu. 

 

Radna Justyna Nurkowska zwróciła się z prośbą o przeprowadzenie inwentaryzacji sal 

lekcyjnych w szkołach na ul. Polnej na ul. Mickiewicza. Gmina się rozwija, w szkołach jest coraz 

więcej uczniów. Problemem jest brak sal lekcyjnych. 

 

Sekretarz Marcin Siedlecki powiedział, że ma świadomość, że wszystkie szkoły na terenie 

gminy mają trudności lokalowe. Szkoła na ul. Mickiewicza wydłużyła godziny pracy, w związku 

z tym uruchomione zostały dodatkowe popołudniowe kursy autobusów szkolnych. W najbliższym 

czasie zaplanowane jest spotkanie z dyrektorami szkół poświęcone potrzebom infrastrukturalnym 

szkół. 
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Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z 27 sierpnia 2024 r. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z 25 czerwca 2024 r. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad 5 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przeszła do punktu 5 

porządku obrad – Informacja o wynikach naboru do szkół prowadzonych przez gminę i 

przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego. 

 

Sekretarz Marcin Siedlecki przedstawił informację. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 6 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przeszła do punktu 6 

porządku obrad – Informacja o organizacji dożywiania uczniów wymagających wsparcia. 

 

Kierownik Anna Trochim-Sidorkiewicz przedstawiła informację. Stanowi ona załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzył dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji, w związku z wyczerpaniem porządku obrad, podziękowali za udział w 

posiedzeniu i zamknęli obrady o godzinie 12.29. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

     Protokołowała                      Przewodniczyła                               Przewodniczył 

 

    Agata Radziszewska            Ewa Wysocka     Marek Ignatowski 


